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Aριθ. Απόφ.: 5/2024 
 
                                                                                          
                                                           ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

 

Από το 3ο πρακτικό συνεδρίασης δια ζώσης του Δημοτικού Συμβουλίου του  Δήμου    Κύμης- Αλιβερίου. 
 
ΘΕΜΑ: Ενημέρωση σχετικά με το σχέδιο νόμου που αφορά τον υπό διαμόρφωση χάρτη των Ειρηνοδικείων.  

 
  Σήμερα την 30 Ιανουαρίου  2024 ημέρα Τρίτη   με ώρα έναρξης 18:30 μ.μ  , το Δημοτικό Συμβούλιο του 

Δήμου Κύμης–Αλιβερίου, συνήλθε σε τακτική  δια ζώσης  συνεδρίαση, στο Δημοτικό κατάστημα Κριεζών ( 

210/2014 Απόφαση Δ.Σ),έπειτα από την με αριθ. πρωτ.1233/26-01-2024 έγγραφη  πρόσκληση του 

Προέδρου κ. Ζέρβα Γεωργίου, η οποία γνωστοποιήθηκε και επιδόθηκε στον δήμαρχο και σε κάθε έναν από 

τους   δημοτικούς συμβούλους, σύμφωνα με τις διατάξεις του  ν. 3852/2010, όπως έχουν  τροποποιηθεί και 

ισχύουν .  

Πριν από την έναρξη της συνεδρίασης ο Πρόεδρος διαπίστωσε ότι από τα μέλη του Δημοτικού 

Συμβουλίου προσήλθαν : 

 

 

ΠΑΡΟΝΤΕΣ  
 
1. Ζέρβας Γεώργιος – Πρόεδρος    

2. Στρουμπούλης Γεώργιος  
3. Δημάς Κωνσταντίνος  
4.Δήμου Παναγιώτης  
5.Πάφρας Αργύριος 
6.Φαληρέας Βασίλειος  
7. Μαστροκώστας Νικόλαος  
8. Βότση – Κόλλια Σοφία  
9.Χουλιαράς Σταμάτιος  
10. Αγγελόπουλος Παναγιώτης  
11.Παπαδιόχος Γεώργιος 
12.Κόκκος Νικόλαος  
13. Σαμαράς Χρήστος  
14.Κότσαρης Γεώργιος  
15.Παπουτσής Γιώργος  
16. Θωμάς Δημήτριος 
17. Μπάτσα – Θωμά Αρετή  
18. Μέξη Μαργαρίτα  
19. Θαλασσινού Αλεξάνδρα  
20. Βλάχος Αναστάσιος  
21. Κέκης Κωνσταντίνος 
22. Πιλάτης Ιωάννης  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   ΑΠΟΝΤΕΣ 
(αν και νόμιμα  
προσκλήθηκαν) 

1. Ντόβολης Ευάγγελος  
2.Ζέρβας Θεμιστοκλής 

3.Χριστόπουλος Βασίλειος   

  
 
 
 
Στη συνεδρίαση προσκλήθηκαν οι Προέδροι και Εκπρόσωποι των  Δημοτικών Κοινοτήτων και παραβρίσκονται 
: Ζαράκων (Τρανός Χρήστος), Οκτωνιάς (Βαρδακώστας Παναγιώτης), Δύστου (Αναστασίου Βασίλης), Κύμης 
(Ρούσσος Αντώνιος), Πυργίου (Γιαννακός Δημήτριος), Θαρρουνίων (Κουσερής Κων/νος), Λεπούρων (Ηλίας 
Αλέξανδρος), Ανδρονιάνων (Παπανικολάου Σταμάτης), Ενορίας ( Φίλιππος  Φιλίππου).  
 
Στην συνεδρίαση προσκλήθηκε και  παραβρέθηκε ο δήμαρχος κ. Μπαράκος Νικόλαος. 
 

ΑΔΑ: ΨΓΗΙΩΛΡ-ΠΚΥ



Στην συνεδρίαση παραβρίσκονται  ο Γενικός Γραμματέας του Δήμου κ. Μαθιουδάκης Γεώργιος, ο κ. Ξύγκης 
Κωσταντίνος μέλος του δικηγορικού  συλλόγου Χαλκίδας  και ο  υπάλληλος του Δήμου κ. Παππάς Σπύρος  για 
την τήρηση των πρακτικών. 
Ο Πρόεδρος αφού  διαπίστωσε ότι υπάρχει  νόμιμη απαρτία με την παρουσία  είκοσι δύο (22 )μελών από 

συνολικά είκοσι πέντε ( 25) μέλη, κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης, και στην συνέχεια   δίνει το λόγο 

στον Δήμαρχο κ. Μπαράκο Νικόλαο , ο οποίος ενημερώνει το σώμα σχετικά με το διανεμηθέν  σχέδιο 

ψηφίσματος, το οποίο αφορά στο υπό διαμόρφωση σχέδιο χάρτη των Ειρηνοδικείων και κάλεσε το 

συμβούλιο για τη συζήτηση του, για την τελική διαμόρφωση του. 

Ακολούθησε διαλογική συζήτηση όπου μεταξύ άλλων αναφέρθηκαν : 

 Δήμαρχος:{….. Αφορά και τον Δήμο Σκύρου και όχι μόνο εμάς ….Πρέπει να ξεκαθαρίσουμε τι ακριβώς 

θέλουμε …Η Κύμη εξυπηρετεί και την Σκύρο , το Μετόχι….,Το ψήφισμα πρέπει να γίνει ξεκάθαρο να 

διατηρηθούν και τα δύο Ειρηνοδικεία…..  Είμαι ανοικτός σε κάθε πρόταση….Να φτιάξουμε μια επιτροπή  η 

οποία  θα συντονίζει  και θα παρακολουθεί αυτό το θέμα  και προτείνουμε τον κ. Στρουμπούλη , Πάφρα και 

Μαστροκώστα ……….} 

Θωμάς Επικεφαλής της μείζονος αντιπολίτευσης: {…… Το Ειρηνοδικείο της Κύμης εξυπηρετεί δύο δήμους του 

Κύμης -Αλιβερίου και της Σκύρου …..Πρέπει να συντονίσουμε τις προσπάθειες μας ….. Πρέπει να 

ξεκαθαρίσουμε τι ακριβώς θέλουμε… Το Ειρηνοδικείο της Κύμης είναι από το 1833… Η περιοχή της Κύμης 

είναι κέντρο διοικητικών Υπηρεσιών… να γίνει αυτό που είναι ηθικό και δίκαιο .. Το ψήφισμα θα πρέπει να 

είναι υποστηρικτικό και για τα δύο Ειρηνοδικεία……. Προτείνω συμβούλιο την Κυριακή πρωί παρουσία όλων 

των  βουλευτών  του Νομού και να καλέσουμε και το δήμαρχο Σκύρου.. και να έχουμε καλύτερες προτάσεις, 

ποιο δυναμικές  και  να πάρουμε από κοινού μια θέση … Προτείνω για την Επιτροπή την κ. Μπάτσα και την κ. 

Μέξη ….} 

Κέκης επικεφαλής της ήσσονος αντιπολίτευσης : {…… Η εξέλιξη είναι δυσάρεστη για εμάς ….δεν είναι τίποτα 

άλλο από το υπέρ μνημόνιο του ταμείου ανάκαμψης …ερημώνει η περιοχή μας ο τόπος μας … Συμφωνώ με το 

ψήφισμά τα Ειρηνοδικεία να παραμείνουν ως έχουν .. εξυπηρετείτε και η Σκύρος  .. συμπάσχουμε και 

συμπορευόμαστε με όλους  τους φορείς  της περιοχής που διαμαρτύρονται  για της εξέλιξη αυτή…. Θα ήθελα 

μόνο να συμπεριληφθεί και η πρόταση της μη κατάργησης του Εφετείου Χαλκίδας …} 

Πιλάτης  επικεφαλής  της ελάσσονος αντιπολίτευσης: {…. Η κατάργηση  των ειρηνοδικείων είναι μια 

ταλαιπωρία για τον κόσμο και ένα οικονομικό κόστος…. συμφωνώ με το ψήφισμα …να το παλέψουμε ……}  

 Στη συνέχεια ο Πρόεδρος ενημερώνει ότι στην Επιτροπή θα συμμετέχουν  και  επικεφαλής της 

αντιπολίτευσης  κ. Κέκης και  κ. Πιλάτης  

 Στη συνέχεια ο Πρόεδρος κάλεσε  το συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά . 

 Το συμβούλιο μετά τη διαλογική συζήτηση αποφάσισε:   

                Κατά πλειοψηφία 

( καταψήφισαν οι δημοτικοί σύμβουλοι κ. Θωμάς , Βλάχος, Μπάτσα – Θωμά, Μέξη, Θαλασσινού, Βλάχος, 

Κέκης) 

 

 Την αποδοχή  της πρότασης του δημάρχου για έκδοση ψηφίσματος  και σύσταση επιτροπής:  

Ακολούθως ο Πρόεδρος κάλεσε το συμβούλιο όπως αποφασίσει για τη σύσταση της Επιτροπής  και την 

έκδοση  ψηφίσματος: 

 Το δημοτικό συμβούλιο μετά από διαλογική συζήτηση  

                                                                     ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ  

Α. Τη συγκρότηση δια παραταξιακής επιτροπής  για την παρακολούθηση και το συντονισμό του θέματος , 

αποτελούμενη από του δημοτικούς συμβούλους: . Στρουμπούλη Γεώργιο , Πάφρα Αργύριο , Μαστροκώστα 

Νικόλαο, Μπάτσα- Θωμά Αρετή  , Μέξη Μαργαρίτα , Κέκη Κωνσταντίνο  και Πιλάτη Ιωάννη . 

 

 

Β. Την έκδοση ψηφίσματος ενάντια στην κατάργηση των Ειρηνοδικείων της Κύμης και του Αλιβερίου, ως 

ακολούθως: 

 

 

 

 

ΑΔΑ: ΨΓΗΙΩΛΡ-ΠΚΥ



 

«Ψήφισμα Δημοτικού Συμβουλίου Κύμης Αλιβερίου  για την ανάγκη διατήρησης των ειρηνοδικείων 

Αλιβερίου και Κύμης». 

 

Με το παρόν ψήφισμα εκφράζουμε την έντονη διαμαρτυρία μας και την πλήρη αντίθεσή μας στο σχέδιο του 

νέου Δικαστικού Χάρτη, με το οποίο προτείνεται η κατάργηση πολλών δικαστικών 

σχηματισμών, μεταξύ των οποίων των Ειρηνοδικείων Ταμυνέων (Αλιβερίου) και Κύμης, και η συγχώνευσή 

τους με το Ειρηνοδικείο Χαλκίδας. Το Δημοτικό Συμβούλιο θεωρεί ότι τέτοιοι σχεδιασμοί έχουν άμεσο και 

αρνητικό αντίκτυπο στην απονομή της Δικαιοσύνης και πραγματοποιούνται δίχως να λαμβάνονται υπόψη οι 

γεωγραφικές ιδιαιτερότητες του Δήμου Κύμης Αλιβερίου. 

 

Ειδικότερα: 

• Η κυοφορούμενη κατάργηση των Ειρηνοδικείων Ταμυνέων και Κύμης θα επισύρει απρόβλεπτες 
συνέπειες, όχι μόνο σε όλους εμάς αλλά και σε ολόκληρη την κοινωνία και την οικονομική 
δραστηριότητα της νοτιοκεντρικής Εύβοιας στην οποία περιλαμβάνονται τόσο ο Δήμος Κύμης - 
Αλιβερίου, ο οποίος είναι ο δεύτερος σε μέγεθος και πληθυσμό δήμος της Εύβοιας, όσο και ο Δήμος 
της ακριτικής νήσου Σκύρου.  
 

• Συμφωνούμε πλήρως με τις ανησυχίες που εκφράζει ο νομικός κόσμος του δήμου Κύμης Αλιβερίου 
στο ψήφισμά του, για τον αρνητικό αντίκτυπο στην απονομή της Δικαιοσύνης. Συγκεκριμένα, ο όγκος 
εργασιών που θα επιβαρύνει το κεντρικό Ειρηνοδικείο Χαλκίδος, αν καταργηθεί αυτό του Αλιβερίου 
και της Κύμης, θα προκαλέσει σοβαρότατα προβλήματα υπερφόρτωσης των πινακίων του και 
επιπρόσθετα χρονοβόρα εκδίκαση υποθέσεων (συν 1 με 2 χρόνια) και περαιτέρω επιδείνωση των 
ήδη υπαρχόντων προβλημάτων προσδιορισμού δικασίμων που αυτό αντιμετωπίζει. Τη στιγμή που για 
μία απλή δημοσίευση διαθήκης το Ειρηνοδικείο Χαλκίδας χρειάζεται 6 μήνες, αναρωτιόμαστε τι θα 
γίνει όταν σε αυτό ενοποιηθεί η αρμοδιότητα εκδίκασης των υποθέσεων όλης της Νότιας Εύβοιας και 
της Σκύρου, ήτοι περιοχών με πληθυσμό άνω των 50.000 πολιτών.  

 

• Θα πρέπει να ληφθούν υπόψη οι γεωγραφικές ιδιαιτερότητες του Δήμου Κύμης – Αλιβερίου για να 
γίνει κατανοητό γιατί είναι απαγορευτική η κατάργηση αυτών των Ειρηνοδικείων. Η απόσταση 
Αλιβέρι – Χαλκίδα είναι 48 χιλιόμετρα και με ιδιωτικής χρήσης όχημα ο χρόνος μετάβασης είναι 
ακριβώς μία ώρα. Αντίστοιχα, η απόσταση Κύμη  - Χαλκίδα είναι 80 χλμ περίπου και η μετάβαση είναι 
περίπου 2 ώρες. Η δε μορφολογία της Νοτίου Ευβοίας, το πολύ μεγάλο, γεμάτο στροφές οδικό 
δίκτυο, καθιστούν απαγορευτική σε Δικηγόρους, διαδίκους και μάρτυρες την συχνή και ασφαλή 
μετάβασή τους στο Ειρηνοδικείο Χαλκίδας. Τα δε έξοδα μετάβασης και επιστροφής είναι μεγάλα και 
σε συνδυασμό με την πολύ χρονοβόρα εκδίκαση των υποθέσεων, το αίσθημα ορθής απονομής 
δικαιοσύνης είναι στα μάτια των πολιτών σημαντικά εξασθενημένο. 
 

• Με τη ρύθμιση αυτή, στο Ειρηνοδικείο Χαλκίδας θα υπάγεται και η Σκύρος, η οποία εξυπηρετείται από 
το Ειρηνοδικείο Κύμης. Με την επικείμενη κατάργησή του, δημιουργείται τεράστιο πρόβλημα στους 
κατοίκους της Σκύρου, αφού η απόσταση θα καθιστά απαγορευτική την αυθημερόν μετάβαση και θα 
πρέπει να πραγματοποιήσουν μια διανυκτέρευση πριν επιστρέψουν στο νησί τους.   

 

• Εκφράζεται επίσης η ανησυχία ότι εάν καταργηθεί το Ειρηνοδικείο Ταμυνέων και Κύμης και οι 
υποθέσεις της Νοτίου Ευβοίας εκδικάζονται στο Ειρηνοδικείο Χαλκίδας, το αποδεικτικό μέσο της 
αυτοψίας (πολύ σημαντικό στις εμπράγματες αγωγές και στα ασφαλιστικά μέτρα νομής) στην πράξη 
θα καταργηθεί και το αποδεικτικό μέσο της πραγματογνωμοσύνης θα γίνει δύσκολο και πολυδάπανο 
στην άσκησή του, κυρίως λόγω των αποστάσεων που πρέπει να διανύσουν οι πραγματογνώμονες. Αν 
αυτά προστεθούν στην «δίκη χωρίς μάρτυρες» της νέας τακτικής διαδικασίας, τότε γίνεται αντιληπτό 
ότι καμία ορθή απονομή δικαιοσύνης δεν μπορεί να υπάρξει.  

 

• Στο Αλιβέρι έχουν την Έδρα τους δέκα ντόπιοι Δικηγόροι που διαμένουν με τις οικογένειές τους, 
τρείς Συμβολαιογράφοι και ένας Δικαστικός Επιμελητής. Στο ανακαινισμένο και ιστορικό Ειρηνοδικείο 
Ταμυνέων οι κτιριακές εγκαταστάσεις είναι άριστες, πληρώντας τις προϋποθέσεις που τάσσει ο 
Νόμος, φέρει πιστοποιητικό ενεργειακής απόδοσης, πυροπροστασία, τουαλέτες και ράμπα ΑΜΕΑ με 
ξεχωριστή είσοδο, άρτιο εξοπλισμό, φέροντας σύστημα μαγνητοφώνησης-απομαγνητοφώνησης 
πρακτικών και μηχανολογικό εξοπλισμό για το σύζευξις. Επίσης, το Αλιβέρι είναι το μοναδικό 
εμπορικό και βιομηχανικό κέντρο της Νοτίου Ευβοίας, με τέσσερα υποκαταστήματα τραπεζών, 
πλήθος δημοσίων υπηρεσιών, πλήθος εμπορικών και βιοτεχνικών επιχειρήσεων, βαριά βιομηχανία 
και ατμοηλεκτρικό σταθμό μεγάλης ισχύος. Είναι δε και η Έδρα του Δήμου Κύμης – Αλιβερίου. 
Καθίσταται συνεπώς σαφές ότι με τέτοιο μεγάλο όγκο χρηματοπιστωτικών συναλλαγών σε μία 
περιοχή 10.000 μόνιμων κατοίκων, το Ειρηνοδικείο Ταμυνέων δεν πρέπει να καταργηθεί. 
 

 

ΑΔΑ: ΨΓΗΙΩΛΡ-ΠΚΥ



 

• Η δε Κύμη είναι η ιστορική έδρα του δήμου Κύμης Αλιβερίου, ενώ το Ειρηνοδικείο Κύμης είναι από τα 
πιο ιστορικά της Ελλάδας, αφού ο πρώτος ορισμός Ειρηνοδίκη σε αυτήν έγινε τον Αύγουστο του 
1833! Επίσης, στον χωροταξικό σχεδιασμό η Κύμη χαρακτηρίζεται ως κέντρο διοικητικών υπηρεσιών 

του Δήμου και δεν πρέπει να αποδομηθεί. Σε αυτήν για παράδειγμα βρίσκεται η μία από τις δύο ΔΟΥ 
του Νομού της Εύβοιας, με την άλλη να βρίσκεται στην Χαλκίδα. Επιπλέον, το Ειρηνοδικείο Κύμης 
δεν εξυπηρετεί μόνο την Κύμη και τις γύρω περιοχές, αλλά και την Σκύρο, δηλαδή δύο Δήμους.    
 

• Και τα δύο Ειρηνοδικεία στεγάζονται σε ιδιόκτητα κτίρια του Υπουργείου Δικαιοσύνης και δεν 
υπάρχει επομένως μίσθωμα που να επιβαρύνει οικονομικά την λειτουργία του.  
 

Το Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Κύμης – Αλιβερίου, οι φορείς του Δήμου και οι πολίτες, ζητούν το 

αυτονόητο. Να διατηρηθούν και να ενισχυθούν τα Ειρηνοδικεία Ταμυνέων και Κύμης, γιατί αποτελούν 

πυλώνα απονομής της δικαιοσύνης σε όλη την Νότια Εύβοια. Οι δε γεωγραφικές ιδιαιτερότητες του Δήμου 

Κύμης Αλιβερίου καθιστούν απαγορευτική την κατάργησή τους. 

Συγκροτούμε διαπαραταξιακή επιτροπή η οποία τις επόμενες ημέρες, αλλά το συντομότερο δυνατό, θα 

πραγματοποιήσει συνάντηση με τον Υπουργό Δικαιοσύνης, για να εκθέσει και προφορικά τις απόψεις μας, με 

την ελπίδα ότι θα δοθεί η αυτονόητη λύση και να αποφευχθούν άλλες διαδικασίες. 

 

Αφού δεν υπάρχει άλλο θέμα για συζήτηση λύεται η συνεδρίαση.  

 

Γι΄ αυτό γράφτηκε και υπογράφτηκε το παρόν πρακτικό. 

Ο Πρόεδρος Δ.Σ Τα μέλη του Δ.Σ. 

 

 
 

                                            Ακριβές απόσπασμα 

                                                          Ο Πρόεδρος Δ.Σ 
 

 
                                          Ζέρβας Γεώργιος 

ΑΔΑ: ΨΓΗΙΩΛΡ-ΠΚΥ
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